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z  o b s a h u  č í s l a  —

I N F O R M A C E  O  A R E Á L U  N E M O C N I C E 
A  B U D O V Ě  R E N T G E N U

Když slyším spojení slov „nemocnice v Opočně“, píše se mi těžko. Mů-
žeme ještě vůbec mluvit o nemocnici? Má význam ještě otvírat staré rány 
a nostalgicky vzpomínat na to, co bylo? Vzpomínat ano, otvírat rány ne. 
Věřte mi, že ještě dlouho bude trvat, než si zvyknu, že ji tady nemáme. 
V létě hrozilo, že nám zmizí z areálu i odborní ambulantní lékaři. Tomu 
se nám snad podařilo již zabránit. 
 V červnu letošního roku náchodská nemocnice pokračuje v uzavírání 
pro ni prý nerentabilních ambulancí. Jedná se o chirurgickou ambulanci. 
V červenci se dovídáme o záměru uzavřít rentgen v Opočně. Tento krok by 
měl dalekosáhlé důsledky na další působení odborných ambulancí u nás 
v Opočně. Začínáme velmi intenzivně jednat s lékaři. S jejich zástupcem 
panem doktorem Végsö navštěvujeme několikrát Všeobecnou zdravotní 
pojišťovnu, a to přímo pana ředitele Pechánka. Jednalo se o podpoře 
a zachování ambulantních provozů v Opočně. Stejně tak o vůli pojišťov-
ny nechat lékaře privatizovat a umožnit jim soukromou praxi. Jednání 
s pojišťovnou byla velmi korektní a úspěšná. Pak už zbývalo pouze jedná-
ní na Královéhradeckém kraji.
 Při několika setkáních s panem hejtmanem a s radní pro zdravotnictví 
paní Třešňákovou byla z mého pohledu nejdůležitější schůzka 9. srpna, 
kdy jsem panu hejtmanovi představil záměr přestavby budovy rentgenu 
na menší zdravotní zařízení typu polikliniky. Na krajském úřadě jsou si 
vědomi, že jsou Opočnu hodně dlužni, a proto jsem byl rád, že náš zá-
měr byl podpořen. Na mnoha dalších jednáních s nemocnicí v Náchodě, 
s holdingem Královéhradeckého kraje a s krajem samotným se podařilo 
domluvit další postup.
 Jaký je nyní časový harmonogram?
 Na základě podkladu využitelnosti budovy rentgenu, kterou si necha-
lo zpracovat město Opočno, si nechal zdravotnický holding zpracovat 
objemovou studii, která nám byla předložena na konci měsíce září. Nyní 
se zpracovává projektová dokumentace ke stavebnímu povolení, která 
by měla být hotova do konce listopadu. Poté proběhne výběrové řízení 
na dodavatele stavby. Rekonstrukce by měla být zahájena ještě v letoš-
ním roce. V prvním čtvrtletí příštího roku by měla být budova přestavěna 
a zprovozněna. V budově je počítáno s ambulancemi (chirurgickou, or-
topedickou pro děti i dospělé, plicní, urologickou, gynekologickou, měl 
by zde být praktický lékař s cévní poradnou a samozřejmě pracoviště 
rentgenu). 
 Budova by poté měla být převedena (včetně části pozemků) na naše 
město. Město bude tuto budovu provozovat. Jsem velice rád, že se v za-
stupitelstvu našla podpora k tomuto kroku, neboť velice reálně hrozilo, 
že nám v Opočně díky krokům náchodské nemocnice nezbude ani ta 
základní ambulantní péče. Jak řekl jeden politik: „Šetření prostředků 
ve zdravotnictví tím, že jej učiníme obyčejným lidem nedostupným, je 
aktem asociálnosti a nehumánnosti nejvyššího řádu.“ Věřím, že se nám 
podařilo tomu zabránit. Štěpán Jelínek, starosta

Č O V  O P O Č N O  Z A H Á J I L A 
Z K U Š E B N Í  P R O V O Z

Ačkoliv kolaudace nově intenzifi kované čistírny odpadních vod na Vodě-
tíně proběhne až za rok, faktického „nastartování“ se Opočno dočkalo už 
letos. Na začátku listopadu byla úspěšně zahájena komplexní zkouška 
technologické části čistírny, v úterý 15. 11. se naplno rozběhl roční zku-
šební provoz, na jehož konci bude defi nitivní kolaudace.
 „Opočno bylo zařazeno na seznam nevyhovujících čistíren, nemohli 
jsme čekat, městu hrozily penalizace,“ zdůvodňuje investici ve výši zhru-
ba 54 milionů korun opočenský starosta Štěpán Jelínek, zároveň dodává, 
že se radnici podařilo získat na celou akci dotaci. Z fondu soudržnosti Ev-
ropské unie to bylo 37,72 milionů, ze Státního fondu životního prostředí, 
který celé spolufi nancování zprostředkoval, 2,22 miliony korun.

 „Z důvodu žádosti o dotaci jsme museli změnit způsob řešení provo-
zování. Výpovědí soukromému provozovateli se provozovatelem stalo 
město Opočno, potažmo Technické služby města Opočna, což sebou při-
neslo i příznivější dopad při stanovení cen stočného pro obyvatele města 
a okolí,“ zmiňuje starosta kroky, které celé akci předcházely.
 Samotná realizace začala v říjnu loňského roku, termín dokončení byl 
stanoven na 15. 11. letošního roku. Dokončení na srt. 2

fo
to

: I
ng

. M
ar

ké
ta

 F
in

gr
ál

ov
á 

Na snímku Ing. Machut a pan Burýšek.
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ČOV – dokončení ze str. 1
Podle slov Markéty Fingrálové, vedoucí odboru majetku a rozvoje města, 
proběhla rekonstrukce a intenzifi kace čistírny bez výraznějších problémů, 
mírný skluz nastal pouze v červenci při dodávce technologie do aktivační 
nádrže. „Ten se bez problémů dohnal, 15. 11. se čistírna rozběhla přesně 
podle harmonogramu v režimu zkušebního provozu. Voda má na výstupu 
hodnoty, které splňují současné požadavky, její kvalita odpovídá kaprové 
vodě, což je kategorie velmi čistých vod,“ informuje Markéta Fingrálová.
 Opočno se tak zařadilo mezi místa, jejichž potoky jsou šetrné k příro-
dě. Městu to přinese i úspory, výrazně se totiž sníží poplatky, které jsou 
odváděny Povodí Labe za vypouštění odpadních vod. Je pravděpodobné, 
že o využívání čistírny budou mít zájem i v okolí. „Kapacita čistírny byla 
navržena s ohledem na spádové obce, je schopna čistit i pro ně, zájem už 
projevily Semechnice, Trnov a Houdkovice,“ jmenuje Markéta Fingrálo-
vá obce, se kterými se o této možnosti jedná. dm

M I K U L Á Š  2 0 1 1  V  O P O Č N Ě

Nejen světem pokrok vládne,
funguje i v podsvětí,
pro peklo je velmi snadné,
přijít si teď pro děti.

Pro zlobivé holky, kluky,
máme čerstvou zprávu dnes,
nedávejte mobil z ruky,
brzy přijde SMS. 

Text bude znít jednoduše:
„Končí sranda a čas her,

raubíři – chystejte si duše!“
podepsán sám Lucifer.

Tradiční oblíbená akce Mikuláš 2011 se pomalu blíží. Čerti brousí rohy, 
andělé stříbří křídla. Mikuláš se těší do Opočna a doufá, že hříšníci se po-
lepšili, protože letos to bude s čertovskou družinou opravdu peklo. Pokud 
chcete odevzdat své zlobivé dítko, případně vyprosit u andělů ještě malou 
výjimku, přijďte v sobotu odpoledne 3. prosince 2011 na Kupkovo ná-
městí v Opočně. Letos vás nadchne množství stánků, občerstvení, kolotoč 
zdarma pro dětičky a jiná příjemná překvapení. Náměstí začne ožívat již 
po obědě, v 16.45 hod. začne vánoční vytrubování a pekelná show se roz-
jede v 17 hod. Všichni jste srdečně zváni. OS
  

z p r á v y  z  r a d n i c e  —

M Ě S T O  O P O Č N O  N A B Í Z Í

– pozemek parc. č. 1147/30 o výměře 992 m2 – VB – zasíťovaný pozemek 
v lokalitě Ořechová.

– pozemek parc. č. 1147/57 o výměře 998 m2 – zasíťovaný pozemek v lo-
kalitě Ořechová.

– pozemek o velikosti cca 950 m2, který vznikne oddělením z pozemků 
p. č. 766/3, 764/3 a 764/1 v obci Opočno, k.ú. Opočno pod Orlickými 
horami – pozemek se nachází mezi ulicí Nádražní za čp. 624, 625 (nad 
Jordánkem) a čp. 565, 566 v ulici Palackého.

– pozemek o velikosti cca 810 m2, který vznikne oddělením z pozemků p. č. 
764/7 a 764/1 v obci Opočno, k.ú. Opočno pod Orlickými horami – po-
zemek se nachází mezi ulicí Nádražní za čp. 624, 625 (nad Jordánkem) 
a čp. 565, 566 v ulici Palackého.
Bližší informace o prodávaných nemovitostech získáte na www.opocno.
cz nebo na telefonech 494 669 637, 494 669 630.  Fi.

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Růžena Jirásková 23. 10. 1928
Theodor Lokvenc 27. 10. 1926
Jiřina Faltová 31. 10. 1927
Věra Sedláčková  3. 11. 1931
Jaromír Vítek 13. 11. 1925

V Í T Á M E  N O V É  O B Č Á N K Y
Václav Kroulík  26. 7. 2011
Anežka Jelínková  1. 8. 2011
Tereza Štěpánová  5. 8. 2011
Adam Macek  22. 8. 2011
Kristýna Forejtková  30. 8. 2011
Nikola Šrůtková  4. 9. 2011
Martin Šafář  14. 9. 2011
Martina Hejzlarová  19. 9. 2011

POSLEDNÍ VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ V ROCE 2011

Krásný podzimní den 8. října jsme uspořádali poslední vítání našich 
nejmenších občánků v tomto roce. Paní místostarostka přivítala v Ma-
riánském kostelíku 3 malé slečny, 2 chlapce a samozřejmě i rodiče, praro-
diče a ostatní přítomné. Až paní Zima opustí naše město a počasí dovolí, 
budeme se těšit na další setkání s těmi nejmenšími, ale to až v roce 2012. 
 matrikářky

 
z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Carolly Erikson: Královnina sokyně
 Historický román.
– Andy McNab: Průstřel
 Napínavý román.
– Jarmila Pospíšilová: Peří v průvanu. Román.
– Jana Roubíková-Švehlová: Dcery nepřátel státu
 Mozaika osudů z padesátých let.
– Veronica Stallwood: Tichá noc. Detektivka.
– Viktor Suvorov: Sebevražda
 Proč zaútočil Hitler na Sovětský svaz? 
– Mariusz Szczygiel: Libůstka. Dámské příběhy.
– Michal Vičar: Embéčkem kolem světa 
 Humorný cestopis.
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 Jak to bylo dál?
 Při listování v kronikách, které od prvého dne fungování domova vedu a za-
znamenávám v nich veškeré události v domově, vidím na fotografi ích rozesmáté 
obličeje našich obyvatel a personálu v různých situacích. Oslavy všeho možného 

– velikonoční svátky spojené se soutěží o nejhezčí kraslici, masopust s pravými 
jitrnicemi a koblihami, čarodějnické oslavy s opékáním buřtů, pečení pouťových 
koláčů, tanečky při živé hudbě spojené s grilováním krůtích steaků, fotografi e 
z výletů do ZOO, Ratibořic a Králík. Kouzelnická vystoupení a akce se zvířaty- 
mini cirkus s živou šimpanzicí, kterou si mohli všichni pohladit, předvádění asis-
tenčních psů pro nevidomé, zvířecí mazlíčci personálu. Barevné diplomy z účasti 
na sportovních akcích v Týništi, v Třebechovicích a v Hronově. Divadelníci a pís-
ničkáři, kteří pravidelně svoji nabídku obměňují. Prosinec patří mezi nejaktivněj-
ší měsíc – několikero vánočních vystoupení, ženský sbor Vlasta z Dobrušky, děti 
z farnosti Dobruška, společná vánoční a silvestrovská posezení. Také nesmím 
zapomenout na děti z opočenské mateřinky, které se svými učitelkami předvádí 
vše, co se ve školce naučily. Několikrát nám také své umění předvedly děti z pě-
veckého sboru místní základní školy pod vedením paní učitelky Račákové. Výčet 
všech aktivit za deset let není možný.
 Jak je to nyní?
 Řekne se deset let. Pro někoho nekonečná doba, pro někoho zlomek času. 
Když se ohlédnu zpátky, nechce se mi věřit, že to takhle uteklo. Ale přece jenom 
změny nastaly. Na začátku existence našeho domova jsme fungovali spíše jako 
penzion pro schopné seniory. V té době jsme nepřijímali klienty trvale upoutané 
na lůžko, vybavení budovy k tomu nebylo přizpůsobené. Mohli jsme jezdit na vý-
lety, navštěvovat spřátelená zařízení, v ergodílně domova vyrábět dárkové před-
měty, pořádat tanečky s živou hudbou atd. Postupně jsme navýšili na kapacitu 
35 klientů.
 Od 1. 1. 2007 vstoupil v platnost nový sociální zákon, který přinesl mnoho 
změn v sociální oblasti. Vše začalo prudkým snížením dotací od MPSV. Tehdy za-
stupitelé města uvažovali o zrušení našeho domova. Poté se fi nanční prostředky 
přece jenom na náš provoz našly. 
 Od 1. 1. 2008 město zřídilo příspěvkovou organizaci s právní subjektivitou. 
Součástí této příspěvkové organizace je Domov pro seniory Jitřenka a Pečovatel-
ská služba, která celé roky fungovala pod záštitou sociálního odboru města. Tyto 
dvě sociální služby jsou nyní registrované pod jednou organizací Sociální služby 
Města Opočna.
 Pečovatelská služba dříve sídlila v Domě s pečovatelskou službou, od 1. 1. 
2009 se z úsporných důvodů pečovatelky přestěhovaly do domova pro seniory. 
Zde mají své zázemí a odtud vyjíždí do terénu poskytovat své služby. Pokud 
někdo nezvládá péči o svoji osobu a potřebuje dopomoc, aby mohl zůstat co 
nejdéle ve svém domácím prostředí, může nás kontaktovat na telefonním čísle 
494 667 055. Na tomto čísle také poskytneme informace o pobytové službě. Po-
bytové služby poskytujeme občanům, kteří jsou příjemci starobního nebo inva-
lidního důchodu a nemohou ze zdravotních důvodů zůstat v domácím prostředí, 
rodina se o ně nemůže starat a terénní služby už nepostačují.
 Jak jsme desetileté výročí oslavili?
 Celkem skromně. Nakoupili jsme chlebíčky a zákusky pro klienty. V domově 
jsme instalovali výstavku fotografi í z desetiletého provozu domova. Výstavka 
byla během října přístupná veřejnosti. Všichni si mohli prohlédnout fotografi e 
a zavzpomínat na uplynulá léta.
 Trošku statistiky na závěr. 
 Během 10 let jsme poskytli služby 104 občanům, z toho 39 bylo opočenských, 
ostatní z Dobrušky a okolí. Hospodaříme s ročním desetimilionovým rozpočtem, 
náš zřizovatel město Opočno přispěl v roce 2011 na provoz domova fi nanční 
částkou 674 000 Kč. Na terénní službu, která se stará o 48 opočenských obča-
nů, přispěl fi nanční částkou 600 000 Kč. MPSV poskytlo fi nanční částku ve výši 
1 560 000 Kč. Ostatní fi nanční zdroje máme pokryté z úhrad od klientů, pojiš-
ťoven a darů. Dary nám poskytly jak soukromé osoby, tak organizace. Deset let 
provozu máme za sebou. Do budoucna vzhledem k demografi ckému vývoji bude 
potřeba naše služby rozšiřovat, už nyní kapacitně nestačíme všem žadatelům vy-
hovět, vše je ale otázka fi nancí. Jak to bude dál, ukáže čas…
  Bc. Jana Čepelková

– Michal Vieweg: Mafi e v Praze
 Svižná a vtipná „gangsterka“.
– Alanna Kalbová: Všechno, co by měla znát každá žena
– Brett Cohen: Všechno, co by měl znát každý muž

 Regionální literatura:
– Eduard Weis: Na přástkách v Podorlicku
 Převyprávění historických příběhů z Orlického podhůří 
 v dobách minulých staletí. Ilustrovala známá výtvarnice 
 Jarmila Haldová.

Dětské oddělení
– Ivona Březinová: Saxána a Lexikon kouzel
 Pohádkový příběh.
– Šmoulí olympiáda
 Pohádkový příběh.
– Jenny Dále: Dobrák Ben. Příběh pro milovníky psů.
– Gaby Goldsack: Moje nejlepší kamarádka
 Příběhy o dětech.
– Alexander C. Irvine: Tintin
 Filmový příběh.
– Nicky Perry: Spojení krve
 Fantasy román.
– Iva Hoňková: Čarodějnická kuchařka pro děti

Kompletní přehled všech nových knih naleznete na stránkách 
knihovny www.opocno.cz/knihovna, sekce Seznamy a novinky.

P R O S I N C O V É  A K C E 
D Ě T S K É H O  O D D Ě L E N Í  K N I H O V N Y

— 1.–19. 12. – Velká vánoční soutěž – mladší děti o knihu 
„Chumelení“ od Jiřího Kahouna, starší děti o knihu „Pád“ od 
Lauren Kateové a nejen tu … 

— Tvořivá dílna – vánoční ozdoby z papíru
(vše v půjčovní době oddělení – po, st 12–16.30 hod.)

— 23.12. od 14 hodin – Půjdem spolu do Betléma – vánoční 
program pro předškoláky, prvňáky, druháky a skauty – nut-
né účast nahlásit do 16. 12. v knihovně (pořádají knihovna 
a skauti Opočno)

U P L Y N U L O  1 0  L E T

 Jaký byl začátek?
 13. 9. 2001 dopoledne došlo za účasti přestavitelů města Opočna, tehdejšího 
starosty pana Zdeňka Filipa a radního krajského úřadu Ing. Rostislava Všetečky, 
k slavnostnímu otevření nově vybudovaného Domova důchodců v Opočně. Poté 
si celý objekt prohlédla skupina pozvaných hostů, mezi kterými nechyběli po-
slanci parlamentu, starostové některých obcí a zástupce okresního úřadu. Od-
poledne se uskutečnila prohlídka občany města a širokého okolí. Jistě si mnozí 
čtenáři vzpomenou, jak je zaměstnanci prováděli domovem a odpovídali na je-
jich zvídavé dotazy. 
 Budova připomínala luxusní hotel. Jednolůžkové pokoje vybavené vkusným 
nábytkem, signalizací, vlastním balkonem a sociálním zařízením rozhodně ne-
byly standardem tehdejší doby. Celá budova svým stylem přirozeně zapadla do 
lokality Severního sektoru. Městu Opočnu byla na výstavbu poskytnuta státní 
dotace ve výši 40 milionů Kč. Tato částka byla podmíněna přijetím 14 klientů 
z domova v Albrechticích, který se restituoval a část byla rušena. Kapacita domo-
va byla v tomto čase nastavena na 26 klientů. Personál během měsíce září uklidil 
staveniště, vyleštil okna a nábytek, povlékl postele a už se čekalo na první klienty, 
kteří od 1. 10. 2001 začali domov postupně zabydlovat.
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Také jsme mohli sbírat klasy na polích, ale až když měl hospodář 
sklizeno. Ale vždycky se tam něco našlo.
 A co škola?
 Do té se chodilo do patnácti let, vzpomínám si, že jsem dlouho 
chodil bos. Na pomůcky taky nebyly peníze, ale tenkrát se to tak 
nebralo, bylo nás takových víc. A tak ti majetnější nám při hodi-
nách půjčovali to, co jsme neměli, třeba kružítko. 
 Byl vůbec čas na dětské zábavy?
 Moc ne, ale to víte, děti si vždycky zábavu najdou. Vzpomínám 
si, jak jsem vycpal starou punčochu a ušil z toho takovou mičudu, 
říkali jsme tomu hadrák. A hned byla parta kluků a už jsme ko-
pali. Koupat jsme se chodili do potoka, tam bylo všude půl metru 
vody, nebylo to zarostlé jako dnes. Ale chodili jsme spíš tam do 
zatáčky za most, protože před ním – to byla samá kačena a husa, 
jak se to tam vypouštělo ze všech chalup, kolikrát nebylo kam 
šlápnout. A taky jsme sáňkovali. Sáňky měli jen někteří, a tak na 
ně vlezlo kluků, kolik se vešlo. Já jsem dostal svoje první sáňky 
asi v deseti letech k Vánocům, to byla nádhera. A šťastný jsem 
taky byl, když nás někdy pustili zadarmo do loutkového divadla, 
to bylo v KND, jako je dnes.
 A co živnostníci – byli na Švamberku nějací?
 V rohu, co jsou Dobešovi, bylo zlatnictví. Hned vedle byl 
obuvník, pan Potoček. Ale boty nešil, jen spravoval. V tom ma-
lém domečku, co je nápis Pozor státní hranice, tak tam byla paní 
Novotná, prodávala pivo a cigarety. A nejdůležitější byl pro nás 
koloniál, který byl hned za vodou, co jsou Langráfovi. Tam se 
dalo koupit všechno. Měli tam i buřty, ale na ty jsem se jen kou-
kal. Kupovali jsme jen to nejnutnější – mouku, chleba… 
 A nějaké mlsy – bylo na ně?
 Moc ne, ale vzpomínám si, že jsem měl rád sirob. Ten se dě-
lal z cukrovky, měli jsme třeba hořký kafe a k tomu chleba, který 
jsme si namáčeli do sirobu, to mi chutnalo. A na Vánoce jsme 
měli stromek, na něm byly kostky cukru zabalené do staniolu.

Vyprávění pana Štandery Vánocemi nekončilo. Mluvili jsme 
spolu i o začátku války, jak se třeba sháněl chleba bez potravi-
nových lístků. Také o tom, že na Švamberku nebyla elektřina ani 
voda, svítilo se petrolejkami, pro vodu se chodilo k pumpě. Jed-
na byla u mostu, druhá až nahoře na kopci, třetí v zatáčce pod 

„farou“ a čtvrtá až u zvonice. S vodou se šetřilo, takže koupání 
bylo jednou za týden v neckách. Nádobí se mylo bez saponátů 
a do mastné vody, která zůstala po mytí, se přidaly plevy a bylo 
pití pro kozy.
 Když se člověk ponoří do daleké historie, počítá na staletí. 
Představuji si, jak se bude jednou vzpomínat na dvacáté století, 
rozdíly mezi jeho začátkem a koncem budou za nějakých pár set 
let možná minimální, teď mi připadají obrovské. 
 A současnost?
 Pan Štandera si život v Opočně pochvaluje, ale vždycky je něja-
ké ALE. Dnes by moc přivítal, kdyby se také na Švamberku mys-
lelo na psy a jejich majitele. Chodí sem rádi na procházky, ale koš 
se sáčky, kterých je ve městě poměrně hodně, není na Švamber-
ku ani jediný. A další připomínka? V zimě se komunikace posype, 
ale tím to končí. Takže při jarních deštích se všechno hrne dolů, 
občas se ucpe kanál a výsledek si každý umí představit.
 Další soutěžní otázka? Informace o Švamberku přináší i ta-
bule, jejíž součástí jsou slova: Opočenská naučná stezka, Švam-
berk a Podkostelí. Kde tuto tabuli najdete? 
 Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky, tj. do 6.12., mů-
žete je posílat emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.
cz, smskou na číslo 739 145 521 nebo předat osobně na podatel-
ně MěÚ.  dm 

„ N Á P I S Y  K O L E M  N Á S “
–  C E L O R O Č N Í  S O U T Ě Ž  –

Děkujeme za odpovědi, tentokrát jich bylo více. Nápis POZOR 
STÁTNÍ HRANICE jste správně našli u mostu, kde končí Pod-
kostelí a začíná Švamberk. Této oblasti se říkalo také Solnické 
předměstí, protože tudy vedla hlavní cesta na Solnici. A jak se 
dříve na Švamberku žilo? V jednom příjemném nedělním dopo-
ledni jsem si o tom povídala s panem Václavem Štanderou z čp. 
80. A bylo to krásné vyprávění, které nás přeneslo o více než 
sedmdesát let zpátky (pan Štandera se narodil v roce 1932), 
a člověk jen žasne, jak se za těch „několik“ let život změnil. A teď 
už k samotnému vyprávění:
 Jak dlouho tady bydlíte?
 Na Švamberk jsme přišli, když mi byly asi čtyři roky. Před-
tím jsme bydleli v Přepychách, kde byl tatínek od 14 let kočím, 
seznámil se tam s maminkou, která na stejném statku sloužila. 
Na Švamberku jsme nejdřív bydleli na druhé straně, jak je cesta 
k lesu, po pravé straně je kamenný dům. Tam jsme měli jednu 
světnici dole u sklepa, rodiče a já se starší sestrou. Ale brzy jsme 
se přestěhovali sem, bylo to tu taky malé, ale bylo to už naše. 
 Jak se na Švamberku žilo?
 Vzpomínám, že tady byl čilý ruch, hlavně na té straně za vodou. 
Skoro každý tam měl malé hospodářství, jednu nebo i dvě krav-
ky, a nahoře nad domky pronajatý kus políčka. Mužští většinou 
někde pracovali, někdo jako zedník, někteří v továrně u Zimy 
nebo u Duška. A mamky s dětmi se musely starat o hospodářství, 
takže jen co přišly děti ze školy, vzala se kravka a šlo se na pole. 
Každý tam měl kus brambor, řepu, jetel. A tak byl na cestě docela 
velký provoz krav, volů a občas i koní. 
 Vaši rodiče také hospodařili?
 My jsme patřili k těm chudším, krávu jsme neměli. Ale měli 
jsme třicet králíků, deset slepic, dvacet husí a tři kozy, to nás ži-
vilo. Maminka sloužila na statku v Semechnicích, tatínek svážel 
s koňmi dříví. Dělal to sám, někdy jsme o něho měli strach. Vozil 
dříví třeba až z Deštného na pilu, která byla ve dvoře v Dobruš-
ské ulici naproti modlitebně, tam byly i stáje pro koně. Naši 
pracovali celý den, takže o zvířata jsme se museli postarat my. 
V šesti letech jsem začal chodit do školy, hned jak jsem se vrátil, 
tak začal kolotoč. Vyvést kozy na pastvu, husy pustit na potok 
a sehnat krmení pro králíky. Pást se nemohlo všude. Byly tu sice 
příkopy a remízky, ale to všechno někomu patřilo. Tak jsem cho-
dil do Stodol, to bylo v dnešní Dobrušské ulici. Stály tam stodoly, 
kolem nějaké to pole a louky. Měli jsme také pronajatý kousek 
pozemku dole u Dua, tam jsme sušili, aby bylo krmení na zimu. 
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F R A N T I Š E K  K U P K A  V  P R A Z E

Alois Studnička, ředitel jaroměřské Státní řemeslnické ško-
ly, svého mimořádně nadaného žáka připravil ke zkoušce na 
Akademii výtvarných umění v Praze. Františkovi bylo 17 let. 
Co mu Praha přinesla? 
 Miroslav Lamač zmiňuje jeho vlastenectví: V Praze prý byl 
Kupka vlastencem, změnil si křestní jméno na Dobroš (aby 
to znělo alespoň trochu jako Aleš) a snad nějak pojil to, co se 
učil ve škole, s Mánesem a slovanstvím…
 O pražských studiích píše Ludmila Vachtová, několik úryv-
ků z její Monografi e o Kupkovi:
 V Praze se Kupka dostává k Františku Sequensovi, do od-
dělení pro historickou a náboženskou malbu. Jeho kreslíř-
ská rutina se na Akademii zdárně rozvíjí. Předepsaná školní 
kresba mu netrvala nikdy déle než dvě hodiny. Potom lelkoval. 
Profesor Sequens si vážil Kupky jako svého nejlepšího žáka, 
a tak mu každý rok připadly školní ceny. Přes tuto každoroční 
peněžní výpomoc se Kupkovi nevedlo nijak valně, přiživuje 
se proto kondicemi. A vrhá se do víru velkoměsta. Jeho po-
někud výstřední sklony přivedly ho do společnosti pražských 
spiritistů, kde slouží jako osvědčené médium. Dochází k ner-
vovým krizím, Kupka se léčí, upadá z extrému do extrému, 
střídá alkoholismus s vegetariánstvím. Romantické vzněty, 
náchylnost k okultním vědám, vše svědčí o rozsochaté lač-
nosti mladé osobnosti. Cesta na Akademii do Vídně je pro 
něho nejen určitým vyřešením rozhárané psychické situace, 
kde se jeví logická potřeba změny horizontu, ale i výrazem 
mladistvé ctižádosti stát se skutečným a uznávaným malířem. 
Cílem je pochopitelně Paříž, Vídeň je prostředníkem…
 Zajímavé je, že podle knihy Miroslava Lamače se stal Kup-
ka žákem pražské Akademie v roce 1888, Ludmila Vachtová 
mluví o roce 1887. V odchodu do Vídně se všechny zdroje 
shodují na roce 1892, ale to zase příště.  dm

O Č I M A  R E D A K C E :  Z V Y Š O V Á N Í 
N Á J E M N É H O  V  M Ě S T S K Ý C H  B Y T E C H

Mluví se o zvyšování nájemného, nájemníkům se to pocho-
pitelně nezamlouvá. Nelíbí se jim, že nájem se sice platí, ale 
do domů a příslušných bytů se tyto peníze nevracejí. Jak to je 
s plánovaným navyšováním, na to jsme se zeptali na opočen-
ské radnici. 

– Nájemné půjde skutečně nahoru, a to od 1. března příštího 
roku. Zvýšení bude výrazné – u někoho dosáhne navýšení až 
40 %.

– V současné době má město v majetku 46 sociálních bytů (38 
v Podzámčí a 8 v Pálence), které jsou určeny pro úzce příjmo-
vě vymezené skupiny. Měsíční nájem v těchto bytech je 61 Kč 
na m2.

– Nájemné v běžných bytech je dnes kolem 42 Kč na m2, po 
navýšení, které je plánováno od 1. 3., dojde ke sjednocení – ve 
všech bytech bude 61 Kč na m2. Výjimkou je dům s pečovatel-
skou službou, kde se nájemné zvedne na 45 Kč.

– Jako všechny státní instituce podléhají i radnice jednotli-
vých měst státnímu dozoru a musí se chovat hospodárně. Na 
webových stránkách Ministerstva pro místní rozvoj je zveřej-
něna cenová mapa nájemného stanovená posudkem soudní-
ho znalce. Podle ní je nájemné v Opočně stanoveno v rozmezí 
68,90 Kč až 84,20 Kč, to znamená, že i po navýšení bude saz-
ba stanovená městem pod touto hranicí.

 V současné době má město přibližně 100 bytů. Opočno 
má zpracován výhled oprav na nemovitostech spravovaných 
městem až do roku 2021, plánované výdaje na tyto opravy 
jsou ve výši 16 780 000 Kč. Pro nejbližší období se plánují 
nejnutnější opravy, jakými jsou např. výměny oken a dveří či 
změna způsobu vytápění, ve výši 3 100 000 Kč.
 Starosta souhlasí s tím, že se zatím do bytů příliš neinves-
tovalo: „Do jednotlivých nemovitostí se skutečně nevklá-
dalo tolik, kolik si vyžadují. Je připraven návrh, který spolu 
s fi nančním výborem předložíme zastupitelům. Podle něho 
bude částka, o kterou se navýší nájemné, investována přímo 
do nejnutnějších oprav, samozřejmě spolu s běžnou částkou, 
která je do bytů každoročně vkládána. Bude se jednat zhru-
ba o 500 000 Kč. Na druhé straně si lidé musí uvědomit, že 
města nejsou povinna zajišťovat pro ně bydlení. Opočno má 
dům s pečovatelskou službou, terénní pečovatelskou službu, 
domov důchodců a sociální byty pro krizové situace, nemůže 
si tedy dovolit spravovat vysoký počet dalších bytů.“
Podle slov starosty to však neznamená, že by se město chtělo 
všech svých bytů zbavit. „Prodej bytů sice znamená okamži-
tý zisk, nicméně nájemné z rozumného počtu bytů znamená 
pro město pravidelný příjem, a to i pro budoucí léta. Zastupi-
telé jednají o tom, že plně obsazené domy si město ponechá 
a nebude je již nájemcům nabízet k odkoupení. Samozřejmě 
s tím, že se tyto nemovitosti postupně dají do pořádku. Po-
kud je v domě většina bytů v soukromém vlastnictví, nabízí-
me zbývajícím nájemníkům možnost odkoupení bytu, ale ani 
v těchto případech se nejedná o bezpodmínečný prodej. Cenu 
u takto prodávaných bytů stanovuje soudní znalec. Např. při 
posledních prodejích stávajícím nájemníkům byla odhadní 
cena snížena o 20 %. Byt, který město nabízelo k odkoupení 
stávajícímu nájemci za 400 000 Kč (což se zdálo nájemci jako 
nepřiměřeně vysoká cena), se prázdný prodal (po necelém 
půl roce od nabídky nájemníkovi) za 700 000 Kč,“ uzavírá 
starosta. 

PÁTER  JOSEF  VOREL 
–  2 1 0 .  V Ý R O Č Í  N A R O Z E N Í  –

S vyprávěním paní Smíškové ze Zdic jsme se rozloučili v okamži-
ku, kdy přátelé Vorel a Chmelenský složili píseň Nad Berounkou 
pod Tetínem. Do historie Zdic se opočenský rodák zapsal nejen 
jako vlastenec a skladatel:
 Vorlova osobnost byla spolu s učiteli pro Zdice zárukou bo-
hatého společenského a kulturního života. S učitelem Václavem 
Michálkem založil v 60. letech 19. století čtenářský spolek Zdík, 
vznikl zde i spolek pěvecký a divadelní. Děti měl Páter Vorel rád, 
podělil je často dárky. Jako správce školy ale byl přísný a vyža-
doval pilnou školní docházku. Netrpěl zbytečné zameškání vy-
učování. Správcem školy byl až do roku 1869. Od tohoto roku 
se podle nového zákona stali správci škol učitelé, kněží zůstali 
pouze učiteli náboženství. 
 P. Josef Vorel byl vlídný, uměl potěšit, domluvit a pomoci po-
třebným. Jeho vlastenecká kázání byla mezi lidmi oblíbená. Učil 
lid vážit si mateřského jazyka – děti ve škole, farníky kázáním 
v kostele a půjčováním českých knih, český jazyk probouzel 
v lidech i písněmi. Těšil se oblibě i u svých spolubratří a úřadů. 
V době svého působení ve Zdicích si rád popovídal s upřímnými 
sedláky v hostinci U Frýdlů (nyní restaurace U Zímů).
 I když k faře patřily rozlehlé pozemky, k bohatství mu nepo-
mohly. V době žní s ním „sklízel“ kdekdo. V pozdějších letech 



pronajal farář pozemky zdickému cukrovaru, jehož majiteli byli 
Skalla a Macháček. Peníze získané z nájemného z části rozdal. 
O jeho dobrotě svědčí i následující událost. Stalo se, že mu 
ukradli vepříka. Byl upozorněn na pachatele. Rodinu navštívil 
právě při paření pašíka. Když poznal, že jde o chudou rodinu, 
která ho moc prosila za odpuštění, nechal jim vepříka a jen jim 
domluvil. Rodina si jeho rozhodnutí vážila a slova si opravdu 
vzali k srdci. Dokonce si mohli přijít od té doby každým rokem 
na faru pro obilí. 
 Během svého skoro čtyřicetiletého působení ve Zdicích P. Vo-
rel nestonal. Až v listopadu 1874 onemocněl. Zemřel po krátké 
nemoci 19. prosince. Na poslední cestě doprovodili oblíbené-
ho faráře 22. prosince kněží, vlastenci a osobní přátelé spolu 
s množstvím lidí z obce a celého okolí. Po obřadu v kostele byl P. 
Vorel pochován na novém hřbitově. Hrob se podle jeho poslední 
vůle, sepsané 18. prosince, nachází hned vpravo vedle kapličky. 
Celou svou pozůstalost odkázal P. Vorel dobročinným účelům. 
V srpnu 1882 byla na zdickou faru umístěna pamětní deska, kte-
rou zhotovil z kararského mramoru sochař Otto Sandtner. Je-
jím odhalením uctil akademický spolek „Jungmann“ společně 
s místní radou památku vlastence, skladatele a zdického faráře 
Josefa Vorla. 

Opočenskému rodáku Josefu Vorlovi se věnuje i malá výsta-
va v přízemí KND. Jsou zde např. vzpomínky lidí, kteří Jo-
sefa Vorla osobně znali, a tak kromě historky o ukradeném 
vepříkovi si můžete třeba přečíst, jak Vorel pohostil své hosty 
slanečkem nebo jak přišel o boty. Jsou zde i fotografi e opo-
čenské pěvecké jednoty Vorel, na nichž jsou uvedena jména 
členů. Některá nám chybí, pokud je někdo z návštěvníků po-
zná, prosíme o sdělení – každou středu nás najdete od 14 do 
17 hodin v KND. Děkujeme, letopisecká komise. 

HROMADNÉ VYPOUŠTĚNÍ BALONKŮ V MŠ

Dny se jako korálky kutálí jeden za druhým a blíží se nám posled-
ní měsíc v tomto roce. Pro nás, v mateřské škole, měsíc velice 
náročný, plný vyrábění, malování, učení a očekávání. Čeká nás 
nejen návštěva Mikuláše, čerta a anděla, ale i besídky pro rodiče, 
sourozence, babičky a dědečky. Pozveme k nám na návštěvu i ka-
marády z prvních tříd a chystáme se popřát starým a nemocným 
lidem. Mimo tyto ,,známé“ akce se můžeme těšit také na zcela 
novou, která proběhne 9. 12. 2011. A co že nás to čeká? Naše 
mateřská škola se přihlásila do akce: ,,Hromadné vypouštění ba-
lonků s přáními pro Ježíška“. Nejenže vypustíme balonky s přá-
níčky, ale zároveň se pokusíme vytvořit nový český rekord. Kdo 
by chtěl přijít a podívat se, nebo si také poslat přáníčko, může. 
Nějaké balonky budeme mít navíc.
 Jak jsem avizovala již na začátku školního roku, věnujeme se 
letos prevenci dětských úrazů. V říjnu jsme se učili chránit si oči 
a bezpečně si hrát, v listopadu jsme se dozvěděli, co značí slovo 
otrava a že ne vše, co roste v lese, je potrava. Dětem ovšem hro-
zí otravy nejenom v přírodě, ale bohužel i doma. V předškolním 
věku jsou otravy na prvních místech úrazových statistik. V pro-
sinci se zaměříme na nebezpečí elektrického proudu, upozor-
níme na nebezpečí ohně, petard a ohňostrojů. Děti se s novými 
informacemi setkávají nenásilnou formou, formou her, obrázků, 
omalovánek a příběhů. 
 Tak, to je pro dnešek ze školky vše, přejeme všem čtenářům pěk-
né podzimní dny.
 Za kolektiv MŠ Bc. Hana Kubalová, ředitelka MŠ

NA ZŠ  OPOČNO ODSTARTOVAL PROJEKT 
S  POČÍTAČEM V  KAŽDÉM VĚKU

Ve středu 2. listopadu byl na Základní škole v Opočně za-
hájen projekt, který pomůže seniorům proniknout do tajů 
moderních technologií. Na první lekci jsme přivítali seniory, 
kteří se dostavili v hojném počtu. Každému byl přidělen jeho 
vlastní lektor, který by ho měl po celou dobu kurzu vést. Do 
role mladých lektorů se na dobu trvání kurzů vžili naši žáci 
ze 7.–9. ročníků a společně se seniory takto vytvořili celkem 
19 dvojic. Kromě vlastního asistenta obdržel každý účastník 
kurzu i vlastní příručku, která by mu měla pomoci při pocho-
pení základních znalostí a dovedností z oblasti informačních 
a komunikačních technologií. 
 Během kurzů budou mít začátečníci možnost naučit se 
základnímu ovládání počítače a práci v systému Windows, 
dále tvorbu dokumentů v textovém editoru MS Word, práci 
s webovými stránkami či možnost založení vlastní e-mailo-
vé schránky a práci s elektronickou poštou. Pokročilejším 
seniorům nabízíme seznámení s prezentačním manažerem 
MS PowerPoint, základy práce v tabulkovém editoru MS 
Excel, práce s komunikačními programy Skype, ICQ či při-
pojení do sociální sítě Facebook. 
 Po prvních dvou lekcích musím konstatovat, že mladí lek-
toři se svých rolí prozatím zhostili velice odpovědně a všichni 
se snaží pro svého svěřence připravit zajímavou náplň kaž-
dé další lekce a předat mu tak maximum ze svých poznatků. 
Doufáme tedy, že kurz bude zajímavý, jak pro začátečníky, 
tak pro pokročilejší seniory. 
 Celý kurz by měl trvat 10 týdnů, už nyní je však téměř obsa-
zen další běh kurzu (zbývají 2 volná místa), který je plánován 
na únor–březen 2012.
 Za celý realizační tým Mgr. Přemysl Kejzlar
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N E B Y T O V É  P R O S T O R Y 
K  P R O N Á J M U

Výzkumný ústav lesního hospodářství a myslivosti, 
v. v. i., Strnady 136, 252 02 Jíloviště nabízí v budově 
Výzkumné stanice, Na Olivě 550, 517 73 Opočno k pro-
nájmu nebytové prostory s vlastním elektroměrem, 
o celkové výměře 39 m2 (kancelář I. – 29,7 m2, kancelář 
II – 5,2 m2, sklad – 4,1 m2). 
Bližší informace: paní Sotonová, tel. 494 668 391.

inzerce
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N Á V Š T Ě V A  M Ě S T K É H O  Ú Ř A D U

Ve čtvrtek 10. listopadu v hodině prvouky naše třída 3. B na-
vštívila Městský úřad v Opočně, kde nás mile přivítala paní 
tajemnice Mgr. Renáta Černá. Ukázala nám zasedací míst-
nost a kancelář pana starosty. Potom jsme přešli do kance-
láře, kde se povolují stavby. Poslední kanceláří byla matrika, 
kde zapisují nově narozené děti. Na paní Černou jsme měli 
spoustu otázek, na které nám trpělivě odpovídala. 
 Návštěvou jsme si doplnili znalosti ze školy.
 Luboš Šustr, žák 3. B

V E Č E R N Í  C E S T A  Z A  B Í L O U  P A N Í

Ve středu 26. 10. proběhla v Městské knihovně v Opočně akce pro děti pod 
názvem „Večerní cesta za Bílou paní“. Přihlášené děti se sešly v knihovně 
a byly rozděleny do družstev. Společně pak plnily jednotlivé úkoly, aby 
se mohly vydat na slibovanou „trochu strašidelnou“ cestu. S pomocí do-
spělých skautů si dlabaly dýně a malovaly duchy dle své fantazie. Ty pak 
vystřihly a lepily na namalovaný hrad na balicím papíře.

 Za dobře provedené úkoly čekalo děti drobné občerstvení v podobě 
toustu ducha Cimbuříka, preclíku ducha Kryšpína a laskominy Bílé paní, 
což byl velký kus perníku, na kterém byla namalovaná pavučina z čoko-
lády.
 Všichni se potom vydali na cestu za Bílou paní ztemnělým Opočnem. 
S sebou si nesli rozsvícené lucerničky, které pro ně vyrobila družina Veve-
rek. V postranních uličkách se setkali s duchy, kteří strašidelně naříkali. 
Celé putování bylo završeno procházkou kaštanovou alejí u knihovny, vy-
zdobenou krásně se šklebícími rozsvícenými dýněmi, na jejímž konci na 
ně čekalo překvapení v podobě Bílé paní. 
 Na závěr každý přítomný obdržel Pamětní list, který nám vytvořil Vlá-
ďa Morčinko z fi rmy REGE, za který moc děkujeme. Poděkování patří 
i Sluníčkové třídě ve školce za papírové obaly od kulatých sýrů. Bez nich 
bychom tolik lucerniček udělat nemohli.
Akci pořádala místní organizace JUNÁK ve spolupráci s knihovnou. Zú-
častnilo se jí 38 dětí ve věku od 5 do 11 let. I když nám počasí moc nepřálo 
a drobně pršelo, myslím a věřím, že se večer vydařil a líbil.  
 Radka Mecnerová

L I S T O V A L  J S E M

Opočenskými novinami č. 13, leč marně. Ne, že by v nich nic zajímavé-
ho nebylo, to ne! To určitě ne – viz např. stránky 4, 8, 9! 
 Ono marné hledání i v č. 14 se týkalo jakés takés odpovědi, lépe ře-
čeno reakce na můj příspěvek v ON č.12 – Posbírané střípky. Zdá se 
mi totiž, že třeba situace v „cestování“ přes Opočno se nadále zhoršuje, 
provoz houstne, agresivita některých řidičů také. Domnívám se, že si-
tuace by se neměla řešit „rukou mávnutím“. A my, čtenáři ON, bychom 
se o tom měli dozvědět. Reakce na návrh „Den otevřených dveří“ bu-
dovy čp. 2 (budovy býv. soudu) na Trčkově náměstí také žádná, a to už 
o něm mluvím hezky dlouho. Ani ne tak hezky, ale dlouho jistě. Infor-
mace o „dovybavení“ pěší zóny? Nic. Je fotografování jedné plakátovací 
plochy týdně blbý nápad, nebo už běží? Husův balvan? Při té příležitosti 
bych připomenul restauraci pamětní desky P. Josefa Vorla na bývalé ško-
le. Přitom podle ohlasů, kterých se mi dostalo, bych soudil, že ony pro-
blémy netrápí jenom mne. Dokonce se na mě obracejí občané (voliči), 
abych to či ono napsal, a to ve víře, že psaného slova v novinách, které se 
zadarmo rozdávají a roznášejí do každé rodiny, si povolaní přece jen spíš 
všimnou. Proč s tím nejdou rovnou na radnici? Někteří z ostychu, jiní … 
důvod si doplňte sami podle sebe. Proč nepřijdou na veřejné zasedání 
Zastupitelstva Opočna? Důvody jsou vesměs podobné, a navíc hledají 
podporu, řekl bych až přesilu, a té se jim na zasedání proti 15člennému 
zastupitelstvu nedostane. Apropó! Jak dopadlo jednání (bylo-li jaké) 
o návrhu ušetřit peníze v rozpočtu tím, že by se ON nerozdávaly, ale pro-
dávaly po pětikoruně? Odpověď by mohla znít: Zamítnuto, protože se 
jedná o náklady v rozpočtu zanedbatelné…, ale i jinak. Zrovna tak jsem 
navrhoval, aby se na veřejných jednáních zastupitelstva někdo (nejlépe 
autor nápadu) ujal bližšího vysvětlení. Tak např. Na základě analýzy 
práce (jako tomu asi bylo při rušení oddělení kultury před několika lety) 
IC jsem přišel s návrhem změny: IC se stane organizační složkou města. 
Současný stav nevyhovuje, protože práce IC je nekvalitní (pozn. autora: 
To asi ne – viz ON 13/2010 „IC v Opočně patří mezi nejlepší v ČR“), je 
velmi drahá, mimo vliv Města… Na pracovním zasedání podpořili můj 
návrh zastupitelé… Po projednání nové koncepce TIC, vypracované 
paní (panem) XY…, a fi nanční rozvahy (úspory cca …), zastupitelstvo 
rozhodlo zřídit…, a vypsat výběrové řízení na pracovníky – vedoucí Tu-
ristického IC a pracovník turistického IC a tiskového centra. Možná, že 
by takováto sdělení učinila jednání zastupitelstva zajímavými a přivedla 
lidi. Dívat se půl i tři čtvrtě hodiny na chladná usnesení, jednomyslné 
zvedání a snášení rukou, je zřejmě i z pohledu opočenské veřejnosti 
ztráta času. Samozřejmě vím, že jde o zastupitelskou demokracii.
 Dorazily ke mně další stesky: Parčík pod starou mlékárnou je v pru-
hu od schodů ke schodům jedním smetištěm. Nedopalky cigaret, obaly 
všeho druhu se tam válí navzdory koši na odpadky hned u lavičky – u té 
poničené. Žádná oáza. A tak pěkný parčík by to mohl být! Ani chování 

„uživatelů“, kteří se sem stahují, rozhodně není pozvánkou ke spočinutí 
a hrám dětí. Jo, ještě mi říkali, že by parčík měl být označen nápisem: 
Mládeži do 12 let nepřístupno. Už si ani nevzpomínám proč. Vedle 
zvonice (podél zdi starého hřbitova) je další parčík, tentokrát s krásnou 
vyhlídkou. Jenom nesmí váš zrak padnout pod zeď. Další „smeťák“. Kdo 
za to může je jasné: Nepřizpůsobiví občané. Pokud se někdo domnívá, 
že se jedná o Romy, mýlí se. To mohou doložit občané zmíněných lo-
kalit. Skupina „nepřizpůsobivých“ je vymezena. Co s tím? Rodiče jsou 
často daleko, pokud jsou. Učitelé, profesionální vychovatelé nevědí, 
kam dřív skočit, a veřejnost? Dílem lhostejná, dílem nevšímavá (radě-
ji) – o konfl iktech s výrostky mnozí vědí své, sužovaná pocitem strachu 
a bezmocnosti… Bude hůř. Na rákosku je pozdě, „měření rychlosti“ tu 
nepomůže, ale možná, že má Město nějakou vyhlášku, podle které lze 
až pokutovat znečišťování veřejného prostranství. Zatím bych poprosil 
technické služby, aby v uvedených lokalitách zvýšily frekvenci úklidu. 
Poprosil bych ty, kteří mají v popisu práce „chránit a pomáhat“, aby do-
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Koupím poštovní známky, pohledy, obálky, staré ban-
kovky, tuzexové bony, losy, akcie, celé sbírky – větší 
množství – pozůstalost po sběrateli. Platím v hotovos-
ti nejvyšší možné ceny. 
Info: tiskarna@komurka.cz nebo tel.: 724 229 292

inzerce
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hlédli i sem, myslím tam. Uznávám, že v tuto dobu je to problém poně-
kud mimo mísu, ale s jarem to bude opět navýsost aktuální. Ještě jednu 
věc bych rád tlumočil. Na rekonstrukci Komenského ulice nejsou pení-
ze. Věřím. Ale chtěl bych požádat o sdělení, zda se uvažuje o nějakém 
prozatímním řešení situace (rozježděný chodník, průjezdnost vozovky 

– sníh je na spadnutí). 
 Vím, že se jedná o drobnosti a že město musí řešit věci naléhavější. 
Ale přesto bych se přimlouval… Děkuji.
 Zdalipak víte, že se naše noviny se zájmem čtou i ve švédském Rö-
ninnge? Chtěl bych jim tam na sever vzkázat, že nezapomínáme ani na 
zdánlivou maličkost, jakou je komunikace (mezičlověčí). Ivo Kašpar

P.S. Ve svém příspěvku jsem použil výrazu „nepřizpůsobiví občané“. 
Také jste si všimli, jak tento nabyl až pejorativního významu? Nebylo 
tomu tak vždy. Jistě pamatujeme, jak se naopak „přizpůsobiví obča-
né“ přičinili o dlouhověkost totalitního režimu. Jádrem nepřizpů-
sobivých byli tzv. disidenti. Dnes to slovo mnozí mocní, ale i zblblí 
opět bezmocní, vyslovují s notnou dávkou přezíravosti, až opovržení. 
Spoluvina sedí v týle, selhání se snaží ukecat vypočítáváním vlastních 
zásluh, nejsou-li žádné, tak přehlušit metodou – stokrát opakovaná 
lež se stane pravdou. K této přizpůsobivosti jsme se dopracovali zna-
lostí přísloví (např. Kdo chce s vlky výti, musí s nimi býti.), kterých si 
v Čechách velice vážíme, protože jsou esencí léty nabytých zkušeností, 
selského rozumu. Pomohlo i vzdělání, které nás dovedlo k poznání, že 
různé zvraty na Zemi (potažmo ve společnosti) přežívají tvorové při-
způsobiví, nepřizpůsobiví zanikají. Mnozí by rádi „vyli“, ale co s oním 
hlasem svědomí, pokud ho ovšem nechápeme pouze jako hlas, který 
nás upozorňuje, že se někdo dívá. Má je uklidnit hlas z výšin, že faul 
je teprve to, co soudce odpíská (omlouvám se za parafrázi). Ano, až 
tam naše společnost došla. Co s tím, nevím. Možné řešení? Staňme se 
nepřizpůsobivými. Nepřizpůsobivými tam, kde jde např. o porušování 
lidských práv (pro orientaci – existuje i námi schválená Listina), při-
dejme k tomu i lidské povinnosti (pro orientaci – do vypracování této 
Listiny se nikomu nechce, a tak je tu a tam nahrazována tzv. etickým 
kodexem, stanovícím, co by se mělo). Staňme se nepřizpůsobivými 
vůči nedbání zákonů či jejich obcházení a deformování, nepřizpůso-
bivými vůči nepořádku, jednání lumpů, zlodějů, podvodníků, kteří 
nám často s úsměvem a vlídnou tváří předestírají svůj styl jako normu. 
Buďme nepřizpůsobivými i za cenu, že by se nám docela líbilo „s nimi 
býti“ – samozřejmě ne jako oběť. Jenomže pak riskujeme, že po koneč-
ně přišlém zlomu už u toho nebudeme, protože přece přežijí ti přizpů-
sobiví. To je dilema! Z toho mi vychází, že řekneme-li A (nepřizpůsobi-
vý občan), musíme dodat i B (vůči čemu). Potom už je to jednoduché. 
Téměř všichni máme v sobě po staletí vytvářené povědomí kulturního 
(v širším slova smyslu) a kultivovaného společenství, státu postavené-
ho na křesťanských principech a evropských tradicích. Toto naše pojetí 
zároveň vytváří nepřekročitelnou hranici pro naši toleranci. Ale nejen. 
Je východiskem, orientuje nás v přijímání i odmítání „nápadů“ přichá-
zejících k nám často i v dobré víře nebo jako test, co ještě sneseme. Je 
něčím, co nám dává předpoklady dohlédat při svých rozhodnutích a či-
nech konce. Myslím, že i na to bude nějaké přísloví. 
 Omlouvám se, ale když ten vzdálený 17. listopad 1989 je tak blíz-
ko. Doufám, že ten příspěvek není na celou stránku, protože ty nikdo 
nečte. A já si s tím dal tolik práce!  IK

k a l e n d á ř  a k c í  —

L I S T O P A D – P R O S I N E C  2 0 1 1

 do 20. prosince v Mariánském kostelíku
— VÝSTAVA DÍLA F. KUPKY
 „NÁVRAT FRANTIŠKA KUPKY DOMŮ”
 Pořádá město Opočno. Více na www.opocno.cz.

 pátek 25. listopadu od 19.30 hodin v KND
— DIVADLO, NEDIVADLO 
 ANEB DVACET PĚT LET S ČÁPEM
 Výběr ukázek nejúspěšnějších známých operet, 
 které byly za dobu 25 let nastudovány s režisérem  
 Václavem Čápem. Hrají ochotníci z Dobrušky 
 a širokého okolí. Předprodej vstupenek v IC Opočno.
 Pořádá město Opočno.

 neděle 27. listopadu od 16 hodin 
 v Mariánském kostelíku

— ŽENSKÝ PĚVECKÝ SBOR VLASTA 
 Z DOBRUŠKY
 Pořádá Opočenská beseda.

 sobota 3. prosince na Kupkově náměstí
 MIKULÁŠ V OPOČNĚ
 – 16.45 hodin – vánoční vytrubování
 – 17 hodin – hlavní program
 Vstupné dobrovolné. Pořádá město Opočno.

 neděle 4. prosince od 15 hodin v KND
— DIVADÉLKO BATOLE
 „VÁNOČNÍ POHÁDKA”
 Vstupné 20 Kč.

 neděle 4. prosince od 17 hodin v Mariánském kostelíku
— ADVENTNÍ KONCERT
 Pořádá ZUŠ Opočno.

 pátek 9. prosince od 15.15 hodin v mateřské školce
 HROMADNÉ VYPOUŠTĚNÍ BALONKŮ 
 S PŘÁNÍM JEŽÍŠKOVI
 Pořádá MŠ Opočno.

 sobota 10. prosince od 18 hodin v KND
— VÁNOČNÍ KONCERT OPOČENKY
 Vstupné 80 Kč. Předprodej v IC Opočno.

 neděle 11. prosince od 17 hod. v Mariánském kostelíku
— ADVENTNÍ KONCERT
 Pořádá ZUŠ Opočno.

 neděle 11. prosince od 19 hodin v modlitebně ČCE
 „JÁ, MOJE ROMSKÁ RODINA 
 A WOODY ALLEN”
 Promítání v rámci festivalu Jeden svět. Film nabízí  
 netradiční pohled na romskou komunitu. Vstup volný.

 neděle 18. prosince od 15 hodin v KND
—  OPOČENSKÝ KAŠPÁREK 
 „BLUDNÝ KOŘEN”
 Vstupné 30 Kč.

S I L V E S T R  N A  S K A L C E
Motel Skalka Podbřezí vás zve na Silvestr 2011.

K poslechu a tanci hraje „DJ VENCA“
Vstupné 50 Kč,

odvoz do 15 km zdarma.
Rezervace na tel. č. 775 566 678

inzerce



získají cenné informace o škole a o oborech, které se zde vyučují. A tak 
nezapomeňte, „Vánoce v Opočně“ zase klepou na dveře!
 A nejsou to jediné Vánoce, které tato škola pořádá. Ty další jsou v No-
vém Městě nad Metují a jsou to tradiční „Vánoce s květinou“. Ty se konají 
v zámeckém areálu ve dnech 9.–12. prosince 2011.  
 Mgr. Jana Melicharová

A D V E N T N Í  K O N C E R T

Opočenská beseda vás zve v neděli 27. listopadu odpoledne 
do Mariánského kostelíka. V 16 hodin tam vystoupí dobruš-
ský ženský pěvecký sbor VLASTA, řízený sbormistryní Da-
nou Friedovou. Tento člen Unie českých pěveckých sborů je 
známý z četných vystoupení nejen v Dobrušce a okolí, ale 
i z mnohých přehlídek a festivalů. Dobrušku reprezentoval 
i na zahraničních zájezdech v Německu, Maďarsku a Holand-
sku. Jeho uměleckou úroveň máme možnost ocenit právě na 
zmiňovaném adventním koncertu v Opočně. 
 Repertoár sboru je velmi široký – od lidových písní, přes 
klasické a polyfonní skladby až ke spirituálům. Zvlášť bohatý 
má vánoční program. V Mariánském kostelíku zazní sklad-
by ze starých kancionálů, Jakuba Jana Ryby, Cesara Francka, 
jistě zajímavý bude blok nazvaný Vánoce v cizině, duchov-
ní hudbu přiblíží Charles Gounod, Johann Sebastian Bach. 
Zcela jistě nás okouzlí Pastorela iucunda Jiřího Ignáce Linka, 
Spirituály, a domovem na nás dýchnou Lidové koledy v úpra-
vě Antonína Tučapského.
 A ještě připomínka: Nezapomeňte s sebou vzít děti! Vstup-
né je dobrovolné, děti mají placení přímo zakázáno!
 Opočenská beseda

D Á R E K  K  N A R O Z E N I N Á M

Letos vzpomíná Opočno 210. výročí narození Pátera Josefa 
Vorla. Mimo jiné se do historie zapsal i jako hudebník a skla-
datel, tím je blízký i naší škole. Proto přicházíme s malým 
dárkem. Po domluvě s panem starostou chceme polovinu 
výtěžků z adventních koncertů věnovat na obnovu desky na 
Vorlově rodném domku. Na prosinec jsme připravili na kaž-
dou adventní neděli koncert, všechny budou v Mariánském 
kostelíku od 17 hodin. Věříme, že nás v naší iniciativě pod-
poříte svojí návštěvou, odměnou vám budou příjemné chvíle 
v předvánočním čase.  ZUŠ Opočno

O T E V Í R A C Í  D O B A  V Ý S T A V Y  F .  K U P K Y 
V  M A R I Á N S K É M  K O S T E L Í K U  V  O P O Č N Ě 

P R O S I N E C  2 0 1 1

Pondělí:    zavřeno
Úterý: dopoledne zavřeno 13.30–16.00
Středa:   zavřeno 
Čtvrtek: dopoledne zavřeno 13.30–16.00
Pátek:   zavřeno
Sobota:  dopoledne zavřeno 13.30–16.00
Neděle:  dopoledne zavřeno 13.30–16.00

V případě zájmu o zpřístupnění výstavy mimo otevírací dobu 
je možné se domluvit s paní Tymichovou na tel. č. 721 114 
248. Výstava končí 20. 12. 2011!
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 neděle 18. prosince od 17 hod. v Mariánském kostelíku
— ADVENTNÍ KONCERT
 Pořádá ZUŠ Opočno.

 úterý 20. prosince od 19.50 hodin v Čánce
— VYTRUBOVÁNÍ KOLED

 středa 21. prosince v 18 hodin 
 v Kostele Nejsvětější Trojice na Trčkově náměstí

— RYBOVA MŠE VÁNOČNÍ

 pátek 23. prosince od 14 hodin v městské knihovně
— PŮJDEM SPOLU DO BETLÉMA 
 Vánoční setkání pro děti. Akce bude trvat max. dvě 
 hodiny. Pro předškoláky, prvňáky, druháky. Nutné 
 nahlásit účast v knihovně.

 pátek 23. prosince od 18 hodin u zvonice
— MUZICÍROVÁNÍ 
 PŘED BAŠTECKOU BRÁNOU
 Přijďte mezi nás před Bašteckou bránu poslechnout si  
 vánoční koledy pod širým nebem v podání Dechového  
 kvarteta Petra Ryšavého. 
 Pořádá Opočenská beseda s o.s. ABAKUS.

V Ý S T A V A  P A L I Č K O V A N É  K R A J K Y

Klub přátel paličkované krajky zve všechny zájemce na výstavu paličko-
vané krajky v Sokolském domě na Kupkově náměstí v Opočně ve dnech 
28. 11. až 4. 12. 2011. Otevřeno bude v sobotu a neděli od 10 do 17 hodin, 
v ostatní dny od 14 do 17 hodin. Těšíme se na vás a přejeme vám hezký 
předvánoční zážitek.

V Á N O C E  V  O P O Č N Ě  S E  V R A C Í

Uběhl rok a mnozí ani nevíme jak… a opět tu jsou Vánoce. Výlohy ob-
chodů ožívají vánoční výzdobou a my hledáme v receptech, které cukroví 
upečeme. Je ale místo, kde vánoční výzdoba už zdobí chodby a cukroví 
voní celým areálem. Tím místem je Střední škola a Základní škola Nové 
Město nad Metují, pracoviště Opočno. Tam už opravdu voní tradiční 

„Vánoce v Opočně“, které se zde konají 3. a 4. prosince vždy od 8.30 do 
16 hodin. Opět si zde budete moci prohlédnout a zakoupit tradiční vánoč-
ní cukroví, výzdobu a aranžmá, svíčky a vše, co k Vánocům patří. V sobotu 
3. prosince pak proběhne Den otevřených dveří, kdy bude k vidění nově 
zrekonstruovaná jídelna s kuchyní a tělocvična a kdy zájemci o studium 
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 Opočenská střední škola patří ke Střední a Základní škole 
Nové Město nad Metují. Její učitelé a žáci se dočkali nového 
provozu, ten dřívější byl shledán nevyhovujícím už před tře-
mi lety. Tehdy byla podána žádost o dotaci na rekonstrukci 
celé budovy, ta nedopadla. Letos byla škola úspěšná. „Před-
cházela tomu četná jednání se zřizovatelem, kdy jsme řešili 
různé alternativy. Na jejich konci bylo schválení prostředků 
na rekonstrukci části budovy ve výši zhruba 24 a půl milionu 
korun,“ shrnuje dlouhodobé úsilí Martin Tichý. Královéhra-
decký kraj částku schválil na konci ledna, o tři měsíce později 
začala realizace. „Pracovalo se v rekordních časech, zásluhu 
má nejen stavební fi rma, ale i zaměstnanci školy, zejména 
můj zástupce pro Opočno Petr Hrnčíř. Práce byly zahájeny na 
konci dubna, kolaudace proběhla už 25. října,“ hodnotí ředi-
telka školy Olga Talášková průběh akce, jejímž výsledkem je 
zrekonstruovaný suterén budovy s šatnou a přípravnou pro 
kuchyň, a přízemí, kde je jídelna s kuchyní. 
 Nové je také veškeré vybavení, personál kuchyně je spo-
kojen. A to je co říci, protože ten se tu často mění a platí, že 
čím víc lidí, tím větší nebezpečí kritiky. Ke změnám perso-
nálu tady nedochází kvůli výpovědím, ale kuchyň má jednu 
zvláštnost. Denně zde vaří kuchařka, dva učitelé odborného 
výcviku a čtyři nebo pět žáků, kteří se střídají. Žáci potvrzují 

– v nové kuchyni se vaří skvěle. Mohou to srovnávat nejen se 
starým provozem, ale také s restauracemi, ve kterých dělají 
své praxe. Mnozí už nasbírali hodně zkušeností, mezi takové 
patří Evžen Tříska, žák oboru kuchař – číšník: „Máme vždy 
týden výuky a týden praxe. Ta je různá podle restaurace, kam 
se dostaneme. Někde si z nás dělají poskoky, ale většinou se 
skutečně dostaneme k vaření, a dělat přímo v provozu, to je 
výborná zkušenost. Člověk má možnost srovnávání,“ oce-
ňuje praxi Evžen, s novou školní kuchyní je spokojený stejně 
jako jeho spolužáci. Zmiňuje také to, že v každém provozu je 
důležitý kolektiv. Ten ve školní kuchyni je prý výborný a má se 
co otáčet. V rámci výuky se tu dělají snídaně, obědy a večeře. 
Obědů se dělá 200, kapacita kuchyně je připravena i na větší 
množství. Nevaří se totiž jen pro Opočno, jídlo se vozí také 
do Nového Města. „Ano, jezdí se dvakrát denně,“ potvrzuje 
ekonom Martin Tichý. „Je to rozhodně levnější než mít dva 
provozy. Samozřejmě s tím, že si dovoz zabezpečujeme sami, 
nikoliv přes dopravní fi rmu.“   dm

V Á N O C E  V  Ú T U L K U

Psí domov Lukavice a OS PES SENIOR srdečně zve všechny 
milovníky pejsků na akci „Vánoce v útulku“, 

která se koná 17.–23. prosince 2011
každý den od 10 do 16 hodin.

Jakýkoli pamlsek pro pejsky vítán!
Psí domov Lukavice
516 03 Lukavice 222

tel.: 608 524 973; www.psidomovlukavice.cz
Facebook: „útulek Lukavice“, „PES SENIOR“

 — F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  A  –  1 .  B  T Ř Í D A  S K U P I N A  B

12. kolo – 29. října
 Opočno A — Nové Město n. Met. 1:1 (0:1) 
 B: Jelen

A K T U A L I T Y  Z  I N F O R M A Č N Í H O  C E N T R A

Tipy na vánoční dárky:
– Nástěnné kalendáře Opočno (velikost A4 a A3), najdete 
zde mimo jiné Švamberk, Kupkovo nám., Broumar a další

– Publikace: Na přástkách v Podorlicku (autor Eduard Weis, 
ilustrace Jarmila Haldová) | 55 českých legend z hradů, 
zámků a měst (najdete zde i opočenský zámek) | František 
Kupka ze sbírky Jana a Medy Mládkových | František 
Kupka a Otto Gutfreund | Babička – Marie Magdaléna 
Novotná – Čudová (Jaroslav Šůla) | Pohádky ze zámecké-
ho parku díl 1. (Božena Tymichová) a další.

S T R U Č N Ý  P R Ů V O D C E 
A  A D R E S Á Ř  M Ě S T A  O P O Č N A

V podatelně Městského úřadu Opočno je v prodeji „Stručný 
průvodce a adresář města Opočna“ za 50 Kč. Byl vydán také 
v limitované sérii 30 ks ručně šitých a číslovaných exemplářů, 
které jsou v podatelně k zakoupení za 350 Kč.

KŘEST KNIHY

Křest knížky Poselství z říše skřítků od Boženy Tymichové byl načasován 
přesně, její knížka se může stát krásným vánočním dárkem. Opočenská 
zákoutí, která děti důvěrně znají, se v knize proměňují v tajuplná místa 
plná kouzelných postaviček. A protože pohádkové bytosti nemilují šam-
paňské, křtilo se ve středu 16. 11. čistou vodou. To, že křtil starosta Štěpán 
Jelínek, se očekávalo, překvapením byl Jakub Stojan, který knihu držel. 
Důvod je prostý: ve stejný den získal neuvěřitelné 1. místo v literární sou-
těži vyhlášené Východočeskou obcí spisovatelů. Více o úspěchu „malého 
autora“ přinesou příští ON. Knihu koupíte v podatelně MěÚ.

OTEVŘENÍ NOVÉ KUCHYNĚ A JÍDELNY

Slavnostní otvírání rekonstruovaného objektu provázené 
vůní zelí a jitrnic, to se často nestává. Ve středu 16. 11. to 
v Opočně nikoho nepřekvapilo, otvírala se totiž školní ku-
chyň s jídelnou. Samotný provoz se rozběhl už 31. 10., takže 
při otvírání se mohla hodnotit nejen samotná rekonstrukce 
budovy, ale i to, jak se v nové kuchyni vaří a v jídelně stoluje.
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Utkání na těžkém terénu jsme začali aktivněji, ale minutu před polo-
časem jsme po rohu inkasovali hlavou od nejmenšího hráče na hřišti. 
Po přestávce jsme zvýšili aktivitu a po rychle zahraném autu se k míči 
dostal Jelen, který z pětadvacetimetrů vymetl pravý horní roh branká-
ře Maura. Hosté měli ve druhém poločase více šancí, ale nás podržel 
brankář Krulich. Postupně jsme odešli fyzicky a nakonec jsme s remí-
zou byli spokojeni.

13. kolo – 5. listopadu
 České Meziříčí — Opočno A 1:0 (0:0)

Z obou stran se hrál nepříliš pohledný fotbal, v prvním poločase bez 
velkých šancí na obou stranách. Ve druhé části byli zpočátku aktivněj-
ší domácí, poté jsme měli optickou převahu my, ale bez šancí. Jediný 
gól vsítil hlavičkou nejmenší hráč na hřišti. Snažili jsme se vyrovnat, 
ale domácí jsme ohrožovali pouze střelami z dálky. Na břevna utkání 
skončilo 2:2. Šťastnější domácí zvítězili, protože na rozdíl od nás se 
aspoň jednou v koncovce prosadili.

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K P  S K .  A

10. kolo – 30. října ve Vamberku
Opočno — Slavia HK 2:0 B: Filip, Bílek 
Chvílemi hra připomínala obléhání hradu, ale ze spousty vyložených 
šancí jsme proměnili pouze dvě.
Opočno — Vamberk 3:2 B: Bílek 2, Šnajdr 
V podzimní části soutěže jsme obsadili v naší skupině celkově 3. místo 
za týmy z Broumova a Nového Města n.M.

S T A R Š Í  P Ř Í P R A V K A  –  K P  S K .  A

10. kolo – 30. října ve Vamberku
Opočno — Slávie HK 1:0
Opočno — Vamberk 2:0

M L A D Š Í  P Ř Í P R A V K A  –  O P

9. kolo – 29. října ve Vamberku
Opočno — Vamberk 2:0 (1:0) B: Doucek 2
Opočno — Kostelec nad Orlicí 7:0 (3:0)
B: Štětina 3, Serbousek 2, Doucek, Holub

10. kolo 5. listopadu v Borohrádku
Opočno — Borohrádek 0:4 (0:1)
Opočno — Ohnišov 1:1 (0:1) B: Doucek 

 — H O K E J O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  –  K R A J S K Á  L I G A

4. kolo – 30. října
HC Opočno — HC Dvůr Králové n. L. 2:3 (0:1, 2:1, 0:1) 
B: Čtvrtečka (Šverák D.), Rail (Škrabal)

5. kolo – 2. listopadu
 SK Třebechovice — HC Opočno 7:4 (2:0, 2:2, 3:2) 

B: Franc (Žid L., Slezák), Franc (Žid L.), Mlateček (Felcman), Židík 
(Šitina)

6. kolo – 6. listopadu
HC Opočno — HC Jaroměř 1:4 (0:0, 1:2, 0:2) B: Mlateček (Škrabal)

7. kolo – 9. listopadu
HC St. Vrchlabí — HC Opočno 10:0 (5:0, 3:0, 2:0)

8. kolo – 13. listopadu
HC Jičín — HC Opočno 6:4 (2:1, 3:2, 1:1) 
B: Jedlička, Slezák, Rail (Franc), Židík (Slezák)

J U N I O Ř I  –  K R A J S K Á  L I G A

5. kolo – 28. října
HC Opočno — Sp. Nové Město 11:1 (4:1, 2:0, 5:0) 
B: Wolf (Zajíček J.)

6. kolo – 29. října
HC Opočno — HC Dvůr Králové n. L. /Náchod II. 7:4 (3:2, 2:2, 2:0) 
B: Petr (Novák V., Bartoň), Novák V. (Bartoň), Rubák, Sedlák (Tru-
bač), Doležal (Novák M., Wolf), Wolf (Sedlák), Novák V.

7. kolo – 5. listopadu
HC Lomnice — HC Opočno 10:1 (3:0, 4:1, 3:0) B: Wolf (Bury)

8. kolo – 11. listopadu
HC Opočno — SK Třebechovice 7:6 (1:2, 3:2, 2:2) na nájezdy
B: Zajíček, Wolf (Vencl), Martínek (Suchánek), Vencl (Bury), Vencl 
(Novák V.), Wolf

D O R O S T  –  K R A J S K Á  L I G A

4. kolo – 30. října
HC Opočno — HC Dvůr Králové n. L./Náchod 8:3 (2:3, 2:0, 4:0) 
B: Trubač, Dvořák (Doležal, Novák), Doležal, Doležal (Wolf), Wolf 
(Dvořák), Steklík, Doležal (Novák), Vašata (Smola)

5. kolo – 4. listopadu
Sp. Nové Město — HC Opočno 3:13 (1:7, 1:1, 1:5) 
B: Wolf (Novák M.), Vencl (Wolf), Novák M., Vencl (Trubač), Dole-
žal (Wolf), Macek (Smola), Smola, Novák M., Macek (Steklík), Vencl 
(Trubač), Trubač (Wolf), Vencl (Novák M.), Novák M.

6. kolo – 6. listopadu
HC Opočno — HC Nová Paka/Jičín 10:2 (1:0, 4:1, 5:1) 
B: Doležal (Kašpar), Smola, Wolf (Hrudík), Doležal (Wolf), Wolf (Do-
ležal, Šanovec (Wolf), Wolf, Šanovec (Rejchrt), Hrudík (Wolf), Wolf 
(Hrudík)

7. kolo – 13. listopadu
HC Opočno — St. Nový Bydžov 10:2 (3:1, 3:1, 4:0) 
B: Wolf (Trubač), Wolf (Kašpar), Kašpar (Wolf), Doležal (Trubač), 
Šanovec (Trubač), Vencl (Wolf), Wolf (Trubač), Wolf (Šanovec), Tru-
bač (Šanovec), Wolf (Trubač,Vencl)

S T A R Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  L I G A

6. kolo – 28. října
Sk Třebechovice — HC Opočno 4:8 (0:2, 2:2, 2:4) 
B: Hrdlička (Mervart), Hrdlička (Umlauf), Hrdlička (Mráz), Felcman 
(Krulich), Hrdlička (Mervart), Mervart (Umlauf), Hrdlička (Ehl), Hr-
dlička (Mervart, Ehl)

7. kolo – 29. října
HC Opočno — HC Dvůr Králové n. L./Náchod 2:6 (0:2, 2:2, 0:2) 
B: Mervart, Umlauf (Mervart)

8. kolo – 5. listopadu
HC Opočno – HC VCES Hradec Králové 3:4 (0:1, 1:2,2:1) 
B: Krulich (Hrdlička), Ehl, Hrdlička (Krulich)

9. kolo – 12. listopadu
HC Krkonoše — HC Opočno 3:4 (1:0,1:1,1 :3) 
B: Krulich, Hrdlička, Krulich (Hrdlička), Ehl

M L A D Š Í  Ž Á C I  –  K R A J S K Á  L I G A

6. kolo – 28. října
Sk Třebechovice — HC Opočno 5:2 (1:1, 3:1, 1:0) 
B: Kašparová, Řehák (Arijčuk)

7. kolo – 29. října
HC Opočno — HC Dvůr Králové n. L./Náchod 6:5 (2:1, 2:3, 2:1) 
B: Sobotka (Hrudík), Jirka (Hrudík), Naisar, Naisar (Arijčuk), Seidel 
(Kašparová), Naisar

8. kolo – 5. listopadu
HC Opočno — HC VCES Hradec Králové 1:4 (0:3, 1:0, 0:1) 
B: Wolf (Kašparová, Naisar)

9. kolo – 12. listopadu
HC Krkonoše — HC Opočno 1:3 (0:1, 1:1, 0:1) 
B: Jirka (Kašparová), Stodůlka (Kašparová), Naisar



M I N I H O K E J  2 0 0 4

6. listopadu v Nové Pace
HC OPOČNO — HC Krkonoše II. 1:1 
B: Hvězda
HC OPOČNO — HC VCES Hradec Králové 3:8 
B: Krivčík 2, Paseka
HC OPOČNO — HC Nová Paka/Jičín 0:10

V sobotu 12. listopadu sehráli naši nejmladší hokejisté přípravná utkání 
s týmy HC Krkonoše II. a HCM Jaroměř.

HC Opočno — HC Krkonoše II. 13:4 
B: Krejzlová, Hvězda 5, Paseka 2, Krivčík, Šanovec 4
HC Opočno — HCM Jaroměř 2:10 
B: Hvězda, Serbousek
Přestože jsme druhý zápas prohráli, pochvalu zaslouží všichni kluci 
a především naše dvě děvčata (Adélka a Bára) za bojovný a zodpověd-
ný výkon.

Z důvodu omezeného prostoru v Opočenských novinách zveřejňuji pouze 
výsledky odehraných zápasů. Podrobnější informace včetně komentářů 
získáte na internetových stránkách www.hokej.opocno.cz a www.fotbal.
opocno.cz Miloš Kopecký
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Vyhrazuje si právo na krácení příspěvků. Za obsah článků plně zodpovídají jejich autoři a jejich názory nemusí vyjadřovat postoj redakční rady. 

Nevyžádané rukopisy se nevracejí. Grafi cká osnova: atelier duplex s. r. o. Grafi cká úprava: Abakus o. s. Tisk: Rodomax s. r. o., Nové Město n. Metují.

Rozšiřuje: Česká pošta. Volné výtisky jsou k dostání v IC Opočno, Kupkovo nám. 247. Registrace MK ČR E 11930. Náklad: 1400 výtisků.

P Ř Í P R A V K A  2 0 0 2  –  K R A J S K Á  L I G A

4. kolo – 6. listopadu v Opočně
HC OPOČNO — St. Nový Bydžov 2:6
HC Opočno — SK Třebechovice 1:15

M I N I H O K E J  2 0 0 3

29. října v Trutnově
HC Krkonoše I. — HC Opočno 5:16 (2:5, 3:6, 0:5) 
B: Kleštinec 5, Jiruška, Křeček, Moravec 3, Kubala, Sedláček 5
HC Opočno — HC Nová Paka/Jičín 28:0 (9:0, 11:0, 8:0) 
B: Kleštinec 5, Jiruška 3, Křeček 4, Moravec 4, Kubala 5, Sedláček 3, 
Ehl 2, Koudelka 2
HC Wikov Hronov — HC Opočno 8:8 (2:2, 4:4, 2:2) 
B: Kleštinec 2, Kubala, Křeček, Moravec 4

11. listopadu v Opočně
HC Opočno — HC Náchod 12:5 (4:0, 5:3, 3:2) 
B: Kleštinec 3, Sedláček, Moravec 3, Kubala 3, Koudelka 2 
HC Opočno — HC Krkonoše I 13:5 (4:1, 7:3, 2:1) 
B: Kleštinec 3, Křeček 2, Sedláček 2, Moravec 2, Kubala 2, Koudelka 1, 
Krejzl
HC Wikov Hronov — HC Opočno 9:6 (3:4, 3:2, 0:3) 
B: Kleštinec 2, Sedláček 3, Moravec 3, Kubala

Příští číslo vyjde 15. 12. 2011 — Uzávěrka 6. 12. 2011 v 15 hodin
inzerce


